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Abstract

When studying the process of text-oriented electronic communication in Internet
communities, an ethnomethodological approach is promising. The author has conducted
a study of online communication in several Russian-and Ukrainian-language chats using
the method of crisis experiments, supplemented by a semiotic analysis of nicknames and
a socio-dramatic analysis of the roles performed by cyber actors. Latent codes that
control communication were detected: Cocktail-party-Code, Nickname-Code, and
Spectacle-Code.
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ЭТНОМЕТОДОЛОГИЧЕСКИЙ АНАЛИЗ ОНЛАЙН-
КОММУНИКАЦИЙ: КРИЗИСНЫЙ
ЭКСПЕРИМЕНТ В ЧАТАХ

Батаева Екатерина Викторовна

Аннотация

При изучении процесса текст-ориентированной электронной коммуникации в
интернет-сообществах перспективным является этнометодологический подход.
Автором выполнено исследование онлайн-коммуникации в нескольких русско- и
украино-язычных чатах с помощью метода кризисных экспериментов,
дополненного семиотическим анализом ников и социально-драматургическим
анализом исполняемых кибер-акторами ролей. Удалось обнаружить управляющие
коммуникацией латентные коды: Cocktail-party-Код, Nickname-Код и Spectacle-Код.
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